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Mire megkedvelték, 
megszűnik a hibrid? 

H m A z u t a s f o r g a l o m 
# # növekedése 

népszavazásnak minősül 
a hibrid mellett. 
N a g y S á n d o r 

A Z U T A S O K S Z E R E T I K , ÉS A V Á R O S S Z E R I N T IS B E V Á L T A H I B R I D Fotó: Segesvári Csaba 

KERTESZ JÓZSEF EGYEDÜL SZEREZTE MEG A TAMOGATAST 

Egykori kosaras lehet 
az ügyvédek elnöke 

HOLLÓS! ZSOLT 

Cammogó mamut 
Az Állami Számvevőszék napokban közzétett, több mint kétszáz olda-
las jelentéséből kiderül: 1993 óta 1698 milliárdba került az államnak -
vagyis nekünk, adófizető polgároknak - az egyre pocsékabb szolgálta-
tást nyújtó, korszerűtlen Magyar Államvasutak finanszírozása. A tény 
még bicskanyitogatóbb, ha elgondolkodunk a jelentés további megálla-
pításain: a horribilis összegből csupán 300 milliárd forintot fordítottak 
beruházásra, viszont ezermilliárdnyi támogatást költöttek el egyszerű-
en a működésre, a tökejuttatások, hitelátvállalások és szanálások is 

több mint 400 milliárd forintot vittek 
el. 

• p • Vicc, hogy Azt is mondja az ASZ: nincs a 
¥ ¥ a kommunikációs MÁV-nál egységes vasúti járműnyil-

vántartás, hiányos a cég ingatlangaz-
dálkodása, a MAV Cargo értékesítésé-
nél nem érvényesült a tartós állami 
tulajdonra vonatkozó jogalkotói 
szándék, az aláírt szerződés az ál-
lamvasutak számára indokolatlan 

kötelezettségeket tartalmaz. A minap Kovács Árpád ASZ-elnök fakadt 
ki a közszolgálati rádió reggeli hírműsorában: a vizsgált időszakban a 
MAV-nak olyan sok egymást váltó vezetője volt, hogy a folyamatos 
számvevőszéki figyelmeztetések, felügyelőbizottsági jelzések nagy ré-
szét egyszerűen figyelmen kívül hagyták - hiszen az elmarasztalások 
mindig az előd tevékenységével voltak kapcsolatosak. 

A laikus utas számára a MÁV belső ügyei követhetetlenek, talán 
ezért is tűnik úgy: egy következmények nélküli, modernizálhatatlan 
posztszocialista mamutvállalatot támogat az állam, ahol megállt az 
idő, és amelynek vezérei rövid regnálásuk alatt képtelenek érzékelhető 
eredményeket elérni.. A Budapest és Szeged között cammogó hibridvo-
natok ügye is azt látszik bizonyítani: a döntések nem gazdasági meg- . 
fontolásokból születnek, és nem is az utasok érdekeit szolgálják. A 
költségérzékenyebbek számára is megoldást jelentő hibrideknek és a 
kiszámíthatóbb menetrendnek köszönhetően nőtt ugyan az utasforga-
lom, mégis a véletlenül bevált járattípus megszüntetését tervezik. 

Vicc, hogy a kommunikációs igazgatóságot fenntartó cégnél egy 
napig szülnek egy szűkszavú közleményt. Az még inkább, hogy civilek 
és politikusok tiltakozására és összefogására van szükség egy egész 
térség számára nélkülözhetetlen alapellátást biztoáító járat megmara-
dásához. 

Vicc, hogy 
a kommunikációs 

igazgatóságot fenntartó 
cégnél egy nápig szülnek 
egy szűkszavú 
közleményt. 

•4 Folytatás az 1. oldalról 
A hibridet az utasok jelentős része a 
kiszámítható menetrend és a könnyen 
megjegyezhető indulás-érkezés mel-
lett azért is szereti, mert egyszerre 
szolgálja ki a gyors másodosztályának 
és az IC első osztályának utazóközön-
ségét. Az ellenzők a „sima" IC-hez ké-
pest a sűrűbb megállásokat, így a me-
netidő növekedését (plusz 10 perc) ve-
tik a hibrid szemére. Technikai okok -
a vonatpárok találkozása - miatt ez 
most még elkerülhetetlen. Csökkente-
ni lehetne azonban a menetidőt, ha 
nem kellene egymást várniuk a szem-
be jövő szerelvényeknek. Erre jelente-
ne megoldást, ha a találkozási pon-
toknál kétvágányú pályák épülnének. 

Lapunk megpróbált utánajárni a hib-
rid jövőjének, kérdeztük a MÁV-Start 
Zrt.-t és a közlekedési minisztériumot 
is. Utóbbi lapzártánkig nem reagált, 
előbbitől azt a szűkszavú választ kap-
tuk, hogy a 2008/2009. évi menetrend 
összeállítása még nem zárult le, és tájé-
koztattak arról is, hogy a hibrid vona-
tok „közlekedését és forgalmát folya-
matosan vizsgálják". Megtudtuk: hibri-
dek ugyan a következő évi menetrend-
tervekben is szerepelnek (hogy a jelen-
legihez képest kisebb számban-e, arra 
nem tért ki a sajtószóvivő), de a menet-
rend kialakítása nemcsak a MÁV-Star-
ton múlik, hanem beleszólnak önkor-
mányzatok, más vasúttársaságok és a 
minisztérium is. 

Megkerestük a szegedi városveze-
tést is - Nagy Sándor alpolgármester 
meglepőnek nevezte a megszüntetés 
ötletét, hiszen az utasforgalom növe-
kedése szerinte „népszavazásnak" mi-
nősül a hibrid mellett. Az alpolgár-

mester ezért a városvezetés nevében 
levelet írt a vasúttársaságnak, hogy 
Szeged fenntartja a közlekedéstudo-
mányi intézet regionális közlekedési 
irodájának korábban kifejtett vélemé-
nyét, mely szerint a hibrid bevált. 
Ezért kérik, hogy ne szüntessék meg. 

Nemrég egyébként a somogyi politi-
kusok és civilek akadályozták meg a 
Somogy InterCity megszűnését. A 
közlekedési tárca néhány nappal ez-
előtt bejelentette, hogy a jövő évi me-
netrend készítésénél továbbra is szá-
molnak vele, mert az érintett térség 
lakossága ragaszkodik a járathoz. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 
Kertész József megbízott elnök mellett 
még Pintér Ferenc, Tóth László, Török 
Béla és Vassné Marosváry Mária is as-
pirált a Szegedi Ügyvédi Kamara - Do-
bozy Levente váratlan halála miatt -
megüresedett elnöki posztjára, ám 
csak Kertész Józsefnek sikerült össze-
gyűjtenie a jelöléshez szükséges kellő 
számú szavazatokat. 

Dobozy Leventét 2006. március 

17-én - Pintér Ferenc és Tóth László el-
lenében - 154 szavazattal negyedszer 
választották elnöknek. 

Az ország második legnagyobb ügy-
védi kamarájának, a szegedipek 434 
ügyvéd a tagja, 15 százalékuk, vagyis 
65 ügyvéd támogató szavazata kellett 
az elnökjelöltséghez. 

Információink szerint az egykori ki-
váló kosaras Kertész József 156 szava-
zatot kapott. 

B M I N D E N F Á N Á L ? A m i a g y a k o r i m e g á l l á s o k v á d j á t illeti , é r d e k e s a z o s z t r á k d é l i v a s -
ú t v o n a l ( S ü d b a h n ) m e n e t r e n d j e . A B é c s b ő l V i l l a c h o n á t V e l e n c é b e k ö z l e k e d ő A l -
l e g r o S t r a d i v a r i E u r o C i t y v o n a t m e g á l l t ö b b e k k ö z ö t t a 9 6 1 9 l a k o s ú J u d e n b u r g b a n , 
a z 5 2 6 6 l a k o s s a l r e n d e l k e z ő F r i e s a c h b a n is. A h i b r i d p l u s z m e g á l l ó i a k o r á b b i s i m a 
I C - h e z k é p e s t : N a g y k ő r ö s , Kistelek és S z a t m y a z . N a g y k ő r ö s ö n 25 e z r e n , K i s t e l e k e n 
7 6 1 5 - e n , S z a t y m a z o n 4 2 6 8 - a n é l n e k . 

CSÖKKEN A NÉPESSÉG A MEGYE VÁROSAIBAN 

A szegediek 
számát a diákok 
gyarapítják 

A kisebb városok n a g y o b b , a népesebbek enyhébb lakosságszám-csökkenést 
könyveltek el Csongrád megyében a rendszerváltozás óta eltelt szűk két é v t i -
z e d b e n . Szegedtől elvált A l g y ő , viszont t ö b b lett a d i á k . A megye összlakos-
sága csökkent. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 
Csongrád megye valamennyi na-
gyobb városának lakónépessége 
csökkent a rendszerváltozás óta úgy, 
hogy minél kisebb lélekszámú volt a 
település, annál nagyobb a veszte-
ség. Feltűnő, hogy az azonos „súly-
csoportba" tartozó Szentesnél, Ma-
kónál és Csongrádnál szinte tized 
százalékra egyezik a lakónépesség 
csökkenése: mindhárom településen 
10,4-10,6 százalék között van. Meg-
tartó képességük tehát nagyon ha-
sonló. A létszám-kategóriában a ki-
sebb városok és a megyeszékhely 
között található Hódmezővásárhely 
1995 és 2005 között szenvedett el 
komolyabb veszteséget, ám figye-
lemre méltó, hogy az elmúlt három 
évben már csupán félezerrel csök-

Lakónépesség az év elején 
• 1990 1995 2000 2005 2008 

SZEGED 175 301 173 396 167 105 162 889 167 039 

CSONGRÁD 20 021 19 599 19 152 18 903 17 906 

HÓDMEZŐVÁSÁRHELY 51180 50 598 99189 97 775 97 296 

MAKÓ 27 529 26 799 25 899 25 396 29 658 

SZENTES 32 891 32 271 31 596 30 259 29 999 

CSONGRÁD MEGYE 938 892 935 918 931 979 929 899 929 139 

FORRÁS: KSH SZEGEDI IGAZGATÓSÁGA 0 M - G R A F I K A 

kent a népessége. A rendszerválto-
zás óta 7,6 százalékkal lett kisebb a 
város. 

Más méret Szeged, ahol az össze-
hasonlítást torzítja, hogy az 1995-ös 

S O R B A N Á L L Á S A T I K - B E N . A Z I D E I G L E N E S E N B E J E L E N T K E Z Ő H A L L G A T Ó K A M E G Y E S Z É K H E L Y L A K Ó N É P E S S É G É T G Y A R A P Í T J Á K Fotó: Schmidt Andrea 

adat még tartalmazta Algyő - jellem-
zően 5300 fős - lélekszámát, 
2000-ben azonban már nem szerepel 
benne az időközben különvált tele-
pülés. Az Algyő nélküli csökkenés 
Szegednél kevesebb, mint két száza-
lék. Ami mindenképpen figyelmet 
érdemel: a 2000-2005 között szám-
ba vett bő négyezres csökkenést há-
rom év alatt, vagyis 2008-ra sikere-
sen visszatornázta a megyeszékhely. 
Az évezred első éveiben ugyanis 
még bőven folytatódott az a tenden-
cia, hogy a környékbeli kisebb tele-
pülésekre, „alvóközségekbe" költöz-
tek ki Szegedről, és többségükben el-
mentek a végzett diákok is, hogy 
máshol próbáljanak szerencsét. Ók 
talán most is mennek, de az egyete-
misták sokkal többen is vannak, 
mint az évtized elején. És akik ideig-
lenesen bejelentkeznek tartózkodási 
helyükre, azok is Szeged lakónépes-
ségét növelik. 


